

北京社会科学

SOCIAL SCIENCES OF BEIJING



全国中文核心期刊
中国人文社会科学核心期刊
C S S C I 来源期刊
RCCSE 中国核心学术期刊(A)
“复印报刊资料”重要转载来源期刊
国家社科基金资助期刊

2
2022

北京市社会科学院 主办



目 录

2022 年第 2 期 (2 月 16 日出版)

《北京社会科学》

【马克思主义研究】

- 中国共产党百年人才思想的理论进路与实践向度 徐 明 (4)
- 中国共产党凝聚政治共识的百年探索 杨宏伟 王亚妮 (16)

【首都发展研究】

- 以人民为中心的接诉即办运行逻辑 王文举 孙 杰 (27)
- 接诉即办治理场域中的全过程人民民主 孙照红 (35)
- 热线问政驱动社会治理范式创新的内在机理 赵金旭 赵德兴 (43)
-

【文学教育研究】

- 《左传》星占的知识体系与话语权力博弈 余丹 (55)
- 情绪管理视角下的教师工作 潘冬冬 曾国权 (64)

【法学社会研究】

- 未成年人行为矫治共建共治共享新格局构建 白星星 袁林 (74)
- 治安语境下信任的价值、本体与实践 姚舒文 张小兵 (86)
- 共享理念视角下中国特色慈善理论的逻辑理路 罗叶丹 邓国胜 (96)
- 文化融入视角下日本外籍劳动者政策衍变及困境 张梅 (107)
- 常规治理与运动式治理的纵向协同机制 安永军 (120)

Social Sciences of Beijing

Selected Catalogs

The Second Issue of 2022

- The Theoretical Approach and Practical Direction of
the CPC's Centennial Talent Thought XU Ming(4)
- The Exploration Process of the Communist Party of China
in Building Political Consensus in the Past Century YANG Hong-wei WANG Ya-ni(16)
- The Operating Logic of People-Centered Swift Response to Public Complaints
..... WANG Wen-ju SUN Jie(27)
- The Whole-process People's Democracy in the Governance Field of
Swift Response to Public Complaints SUN Zhao-hong(35)
- The Inner Mechanism of Innovation of Social Governance Paradigm
Driven by Hotline Politics ZHAO Jin-xu ZHAO De-xing(43)
- The Knowledge System and Discourse Game of Astrology in Zuo Zhuan
..... YU Dan(55)
- Research on Teachers' Work from the Perspective of Emotion Management
..... PAN Dong-dong ZENG Guo-quan(64)
- The Construction of A New Pattern of Co-building , Co-governaning
and Sharing of Behavioral Correction for Minors in China
..... BAI Xing-xing YUAN Lin(74)
- The Value , Ontology and Practice of Trust in the Context of
Public Order Policing YAO Shu-wen ZHANG Xiao-bing(86)
- The Logic of Charity Theory with Chinese Characteristics
Based on Sharing Concept LUO Ye-dan DENG Guo-sheng(96)
- The Evolution and Dilemma of Japanese Foreign Worker Policies
from the Perspective of Cultural Integration ZHANG Mei(107)
- The Vertical Coordination Mechanism of Conventional Governance and
Campaign-style Governance AN Yong-jun(120)